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Zprávy z jednání RO č. 65/2013 (21.8. 2013) a 66/2013 (4.9. 2013) 
J. Hahner a Ing. K. Šnaiberk 

 
RO č. 65/2013 
Projednáno 
1. Žádost o prořezání dřevin v rokli  
Žadatelé č.j. 1196/13  požádali o řešení stavu dřevin v rokli v Koutě u jejich nemovitosti č.p. 22. Z důvodu 
výskytu vzrostlých stromů je ohrožován jejich majetek tím, že ze stromů padají suché větve, při silném větru 
hrozí pád těchto stromů, dochází k prorůstání náletových dřevin a jiných křovin. Dle jejich žádosti je třeba tento 
stav rychle vyřešit, neboť by v budoucnu mohlo dojít k pádu stromu a poškození jejich majetku.RO vzala žádost 
na vědomí a předává ji KŽP. 
2. Žádost o povolení užití veřejného prostranství  
RO projednala žádost ohledně možnosti uspořádat narozeninovou oslavu v areálu koupaliště. Během oslavy 
vystoupí dvě místní kapely, hudební produkce bude ukončena ve 22 hodin, následně bude probíhat posezení u 
ohně s doprovodem akustické kytary. Oslava je naplánována na 28.8., pořadatel se zavázal, že místo akce 
následně řádně uklidí. RO žádost schválila. 
3. Žádost o povolení ke zvláštnímu užívání komunikací pásovými vozidly AČR 
RO projednala a schválila žádost ohledně povolení přepravy 9 kusů techniky AČR na akci Den pozemního 
vojska Bahna 2013. RO požaduje složení techniky mimo území obce, aby nedošlo k poničení místních 
komunikací. RO požaduje, aby byla před přepravou techniky kontaktována Obecní policie Strašice. 
4. Zápis z jednání komise Partnerství č. 22-2013 
RO projednala zápis z jednání komise Partnerství č. 22-2013 ze dne 5.8.2013. 
5. Zápis z jednání Bytové komise č. 33/13 
RO projednala a schválila zápis z jednání Bytové komise č. 33/13 ze dne 13.8.2013. Příští jednání komise 
proběhne 17.9.2013 od 16,00 hod. 
 
RO č. 66/2013 
Projednáno 
1. Komentář k hospodaření firmy Služby obce Strašice s.r.o. 
RO projednala  a schválila komentář k hospodaření firmy Služby obce Strašice s.r.o. za 1. pololetí roku 2013. Za 
toto období byl vytvořen zisk ve výši 1,76 mil. Kč, který je ovlivněn roční a půlroční fakturací za stočné v měsíci 
lednu a dále vyúčtovanou spotřebou plynu za měsíc červen v měsíci červenci ve výši 268 tis. Kč. ČOV vykázala 
zisk 221 tis. Kč, skládka vykázala zisk ve výši 116 tis. Kč, tepelné hospodářství vykázalo zisk 1,5 mil. Kč. 
2. Výsledek hospodaření MŠ Strašice k 30.6.2013 – přehled čerpání rozpočtu 
RO projednala předložený přehled čerpání rozpočtu MŠ Strašice k 30.6.2013. 
3. Bezplatná prezentace na webu Seznam.cz 
RO projednala možnost bezplatné prezentace turistických zajímavostí a památek ve Strašicích a jejich blízkém 
okolí. RO schválila Smlouvu o spolupráci se společností Sznam.cz, a.s. 
4. Výběr provozovatele vodohospodářské infrastruktury obce Strašice 
RO projednala protokol o posouzení a hodnocení nabídek doručených do koncesního řízení ohledně výběru 
provozovatele vodohospodářské infrastruktury obce Strašice. Do koncesního řízení se přihlásila společnost 
Vodovody a kanalizace Beroun, a.s. a společnost Vodohospodářská společnost Sokolov, s.r.o. Jako vítězná byla 
vyhodnocena nabídka společnosti Vodohospodářská společnost Sokolov, s.r.o. 
5. Darovací smlouvy 
RO projednala návrh darovacích smluv ohledně převodu pozemků (komunikací) ke stavebním parcelám. 
Pozemky budou sloužit jako příjezdové komunikace k současným nebo nově zřizovaným stavebním parcelám. 
Smlouvy budou předloženy ZO. 
6. Smlouva o budoucí kupní smlouvě – Plzeňský skart, a.s. 
RO projednala návrh smlouvy o budoucí kupní smlouvě se společností Plzeňský skart, a.s. ohledně budoucího 
prodeje budovy č.p. 605. K projednání ZO bude předložen záměr prodeje budovy č.p. 605. 
7. Program jednání ZO dne 26.9.2013 
RO projednala a schválila program jednání ZO dne 26.9.2013: 

 1. Úvod 
 2. Schválení programu jednání 
 3. Schválení orgánů jednání 
 4. Náměty a podněty občanů 
 5. Rozpočtové opatření Obce Strašice č. 4, č. 5 a č. 6 
 6. Rozbor hospodaření Obce Strašice k 30.6.2013 
 7. Schválení výše finančního příspěvku na činnost TJ Spartak Strašice 
 8. Prodej a nákup majetku obce: 



 a) žádost o prodej části pozemku p.č. 2104/1 – Karel Weber – WEKASO 
 b) žádost o prodej pozemku p.č. 2105/8 – Dynastes s.r.o. 
 c) darovací smlouva na převod pozemku – komunikace k p. Spáčilovi 
 d) darovací smlouva na převod pozemku – komunikace k pozemkům p. Plešmída 
 e) záměr prodeje budovy č.p. 605 
 9. Souhlas s užitím obecního znaku – Domov pod Brdy o.s. 
 10. Zpráva o činnosti Obecní policie Strašice 
 11. Kontrola plnění usnesení ZO 
 12. Interpelace zastupitelů 
 13. Návrh usnesení 
 14. Závěr 

 
ZPRÁVA ZA M ĚSÍC SRPEN 2013 – TRESTNÁ ČINNOST VE STRAŠICÍCH  
 
KRÁDEŽE 
  Dne 22. srpna 2013 přijali policisté obvodního oddělení Hrádek oznámení o vloupání do skladu u hřiště ve 
Strašicích. Dosud neznámý pachatel v době od 18. do 19. srpna 2013 překonal vstupní dveře do skladu, čímž si 
zpřístupnil vnitřní prostor, ze kterého ukradl  křovinořez, vak na věci a celkem 14 fotbalových míčů. Svým 
jednáním způsobil škodu ve výši 20 tisíc korun. Policisté  zahájili úkony trestního řízení pro podezření z přečinu 
krádeže a věc je nadále šetřena pro uvedený přečin.  
 
PROVĚŘOVÁNÍ DLE § 158/1 TR.  ŘÁDU 
  Poškození skleněné výplně prověřují policisté obvodního oddělení Hrádek. Oznámení přijali v polovině měsíce 
srpna 2013. Během noci měl neznámý pachatel na nezajištěném pozemku v obci Strašice rozbít skleněnou výplň 
dvou oken u kolny. Prověřování ze strany policejního orgánu bylo ukončeno začátkem září, kdy bylo odborným 
vyjádřením zjištěno, že vzhledem k výši škody neznámý pachatel naplnil skutkovou podstatu přestupku, věc byla 
ukončena.  
  Mezi pátou  až šestou hodinou ranní  dne 10. srpna 2013 došlo před bytovým domem v obci Strašice 
k poškození skleněné výplně okna u zaparkovaného osobního motorového vozidla. 31letý muž z Rokycanska 
měl v podnapilém stavu hodit prázdnou láhví do zadního okna u vozidla. Vzhledem k tomu, že nedošlo 
k vloupání do vozidla, byla rozhodující výše škody, která vznikla na skleněné výplni. Odborným vyjádřením 
bylo zjištěno, že se věci jedná  pouze o přestupek proti majetku.  
  Začátkem srpna 2013  bylo oznámeno na linku 150, že došlo k požáru v bytové jednotce v obci Strašice. Na 
místo vyjela hlídka hrádeckých policistů. Šetřením bylo zjištěno, že požár měla založit osoba, žijící v 
uvedeném bytě. Ta je v současné době hospitalizována  v léčebně a není schopna výslechu. Věc je stále v šetření, 
které provádí obvodní oddělení Hrádek.   
  Hrádečtí policisté řešili za srpen 2013 celkem 16 přestupků, z toho bylo pět přestupků vyřešeno v blokovém 
řízení.  

 Policisty na územním odboru Rokycany v současné době zatěžuje trestná činnost spočívající ve vloupání do 
vozidel a krádeží vozidel. Ačkoliv na území Strašic není monitorována za měsíc srpen obdobná činnost, je 
možné v rámci prevence upozornit občany na dodržování několika zásad: 

Jak snížit riziko vykradení motorového vozidla ? 

Nejbezpečnější parkování je v garáži nebo na hlídaném parkovišti. V ostatních případech parkujte na 
přehledných, veřejnosti přístupných a dobře osvětlených místech, nejlépe poblíž Vašeho domu, abyste na 
vozidlo viděli. Praktické je parkovat blízko chodníku či obrubníku, abyste snížili riziko odcizení kol. 

Auto není trezor ! Nenechávejte na sedadlech ani odkládacích plochách vozidla žádné věci, zejména kabelky, 
kufříky a jiná zavazadla, mobilní telefony, fotoaparáty, notebooky, videokamery, doklady od vozidla či jiné 
osobní doklady, peněženky či volně položené peníze. Vedle cenných věcí nenechávejte ve vozidle ani další věci, 
např. oblečení. I zdánlivě „bezcenná" věc může pachatele nalákat. 

Ani zavazadlový prostor vozidla není vhodný pro úschovu cenných věcí  Nikde, zejména před obchodem, 
restaurací či třeba budovou zaměstnání nedávejte okatě do kufru cenné věci. Pachatelé si často své oběti právě na 
takových místech vytipují a při vloupání do vozidla jdou tzv. najisto. Proto vezměte věci vždy sebou. 



Před odchodem od vozidla zkontrolujte uzavření všech oken, včetně střešního, motorového a zavazadlového 
prostoru a uzavření a uzamčení všech dveří vozidla. Aktivujte všechna zabezpečovací zařízení, kterými Vaše 
vozidlo chráníte! Vozidlo zabezpečte i tehdy, vzdalujete-li se od něj třeba jen, abyste vyložili nákup. 

Další rady...Nebuďme lhostejní, jelikož tím nahráváme zlodějům. Všímejte si  pohybu osob na parkovištích. 
Pokud uvidíte podezřelou osobu, která se pohybuje mezi zaparkovanými vozidly nebo se už dokonce do 
nějakého vozidla vloupává, volejte ihned na Policii České republiky na linku tísňového volání 158. Nikdy nevíte, 
kdy všímavost druhých zachrání vozidlo právě vám! 

nprap. Hana Kroftová 
vrchní inspektor 
tel. 974 335 207 
mobil: 602 462 701 
e-mail: pcrorro@mvcr.cz 
www.policie.cz 
http://twitter.com/Policie_CR 
Preventivně informační skupina Rokycany 
Čelakovského 902 
337 01 ROKYCANY ------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
  

 
Provozovna Strašice, areál kasáren- otevřeno máme: Po-Pá 8:00-12:00 
13:00-16:00, Sobota 9:00- 12:00 hodin.  
Tel: 602 414 523, 602 208 996. 
Vykupujeme: veškerý železný šrot, železo litinu, měď, hliník, mosaz, zinek, 
olovo, nerez, kabely, elektronický odpad. Likvidace autovraků zdarma. 
www. plzenskyskart 
 
Redakce časopisu Barňák sídlí v Místní knihovně v budově Společenského domu (PDA). 
Příspěvky můžete odevzdávat do Místní knihovny nebo odesílat na emailovou adresu: Barnak@email.cz 
Příspěvky odevzdávejte ve formátu WORD, obrázky dávejte nejlépe jako přílohu. Lépe se tak pracuje. 
V případě nepřítomnosti redaktora můžete použít schránku označenou „ Místní knihovna“. 
Uzávěrka Barňáku je 25. dne v měsíci.                                            Barňák vychází jednou v měsíci. 
Webové stránky knihovny jsou na adrese www.knihovnastrasice.eu 
Barňák vychází nákladem 400 Ks. 

 
Bytové družstvo Na Huti ve Strašicích nabízí k pronájmu družstevní 

byt 3+1 s lodžií o celkové obytné rozloze 83,5 m2.  Byt se nachází ve 3. 
patře a je částečně zrekonstruován. Dům je kompletně zateplen a 

zrekonstruován = nízké náklady na 
vytápění, elektřinu a ohřev teplé vody.   

Úhrada nájemného formou 
pravidelných měsíčních plateb. 
V případě zájmu odkup družstevního 
podílu okamžitě.  

Více informací na tel. čísle 605 
45 73 85, nebo e-mailu 
roman.pejsa@seznam.cz   

 



Zajímavosti  ze  Základní  školy  Karla Vokáče  Strašice 
Třídní  schůzky ve školním roce 2013/2014: 
3. 10.  2013                  třídní schůzky od 16 hodin 
24. 4. 2014    třídní schůzky od 16 hodin 
V těchto dnech (vždy ve čtvrtek) je možnost konzultace se všemi učiteli  
od 14,00 do 16,30 hodin: 
7. 11. 2013, 5. 12. 2013, 9. 1. 2014, 13. 3. 2014, 23. 5. 2014 
Mimo tyto určené dny je možnost konzultací po předchozí domluvě s danými učiteli. 
 
Přivítání  prvňáčků 
   Dne 2.9. 2013 proběhlo na ZŠ 
K. Vokáče ve Strašicích 
slavnostní přivítání nových žáků 
do prvních tříd panem starostou 
Jiřím Hahnerem a paní ředitelkou  
Mgr. Evou Válkovou. Noví 
prvňáčci byli rozděleni do dvou 
tříd a byli seznámeni se svými 
paní učitelkami a také s 
nazdobenými třídami, ve kterých 
budou trávit spoustu času po celý 
školní rok. Doufáme, že pro ně 
bude první třída místem, které 
budou rádi navštěvovat. Přejeme 
jim, aby tak velkou proměnu, 
proměnu předškoláka ve školáka, 
úspěšně zvládli. 
                                                                                                                                             
Mgr. Zuzana Andrlíková 
 
Besedy s Obecní policií Strašice v prvních třídách 
  Dne 10.9. 2013 se v prvních třídách ZŠ K.V. ve Strašicích uskutečnily besedy s obecním policistou panem Ing. 
Frajtem. Útředním tématem, nyní bezesporu aktuálním, byla bezpečná cesta žáků do školy. Žáci získali či si 
doplnili znalosti o dopravních značkách, o semaforech, jak chodit po vozovce, kde přecházet, o právu přednosti 
v jízdě atd… Další besedy naše prvňáčky ještě čekají.                                                       Mgr. Zuzana Andrlíková 
 
Vzpomínky na letní prázdniny 
 (výňatky ze slohových prací žáků 5.A) 
   O prázdninách jsem byla u babičky v Dolcích, bylo to tam moc hezké. Babička má pejska Maxíka a kocourka Zikmunda. 
Kocourek má pelíšek ve stodole a Maxík spí venku. Když prší, tak zaleze do stodoly. Chodili jsme i s dědečkem na výlety a 
také jsme se hodně koupali.                                                                                                                         (Adriana Belušková) 
 
Naše rodina jela do Krkonoš. Připravovali jsme se den předem, abychom dojeli do Prahy na dálnici dříve, než tam budou 
velké zácpy. Jel s námi i náš pejsek Nikoušek. Ubytovali jsme se v hotelu Bedřichov, na pokoji byla lednička, televize a 
velká skříň. Poprvé v životě jsem jela lanovkou, trošku jsem se bála, ale nakonec se mi to líbilo. Navštívili jsme Labskou 
boudu a pramen Labe. Další den jsme cestovali na horu Sněžku, prošli jsme se po stezce Přátelství, kterou společně 
vybudovali Poláci a Češi. Krkonošský národní park se mi moc líbil, byly tam krásné lesy a do kroku nám bublaly horské 
potůčky.                                                                                                                                                               (Zuzana Lexová) 
 
Můj nejhezčí zážitek z prázdnin byl letní pionýrský tábor u Berounky v Bujesilech, kde jsem byl 14 dnů. Odjíždělo se 
autobusem ze Strašic, bylo nás asi 36 dětí. První den jsme se ubytovali ve stanech a rozdělili se do družstev. Hráli jsme různé 
hry a soutěžili, tábor se nesl v duchu Divokého Západu. Také jsme se hodně koupali a svezli se i na koních. Po návratu domů 
jsem jel ještě na Orlík. Během prázdnin jsem si užil hodně legrace.                                                                          (Adam Lán) 
 
Já  z prázdnin nejraději vzpomínám na to, jak jsem byl na Orlíku. Je to ohromná přehrada, na břehu jsou někde skály. 
Připadal jsem si jako u moře. Doma jsem hodně odpočíval, opékali jsme také špekáčky a chodili do lesa. Rád sbírám jahody. 
Na konci prázdnin jsem navštívil akci Bahna, kde jsem viděl různé zbraně, tanky a vojenskou techniku. Zastřílel jsem si i 
z airsoftové pušky.                                                                                                                                                  (Vašek Stupka) 
 
S tátou jsem byl na dovolené v Duchcově, přespali jsme u jeho příbuzných. Navštívili jsme také ZOO, kde jsem mohl krmit 
daňky, koně a divoká prasata. Navštívili jsme i město Ústí nad Labem, svezl jsem se tam na lanovce a navštívil jsem 
zrcadlové a přírodní bludiště. Cestou zpět domů jsme navštívili tři hrady: Karlštejn, Točník a Žebrák.                                                                                                                     
(Tomáš Šťastný) 



 
O prázdninách jsem hodně cestovala s rodiči a sestrou. Navštívila jsem mnoho míst v Čechách, na Moravě i na Slovensku, 
např. Domažlice, Český les, skanzen v Rožnově pod Radhoštěm, Bratislavu, Prahu atd… Navštívili jsme během prázdnin 
spoustu příbuzných. 
Také jsem byla se sestrou 14 dnů na pionýrském táboře u Berounky v Bujesilech. 
  Úplně na začátku prázdnin jsem byla s mamkou, sestrou a psem Ferdou na Babylonu u Domažlic v chatkách. Je to blízko 
CHKO Český les, kam jsme chodili na výlety, navštívili jsme třeba Výhledy. Také je tam velké, krásné a čisté koupaliště. 
Moc dobře nám tam vařili. Podnikali jsme různé výlety po okolí. O prázdninách jsem si odpočala a mám z nich mnoho 
příjemných zážitků.                                                                                                                                              (Anna Paulová) 
 
Můj nejlepší zážitek z prázdnin byl, když jsem byla s mamkou u moře v Tunisku. Ubytovaly jsme se v hotelu, který byl 
velmi krásný.  Chutně tam vařili a každý si mohl nabrat jídla a pití, kolik chtěl. Snídaně byla od sedmi do devíti, oběd od 
dvanácti do dvou a večeře od šesti hodin. Protože tam bylo velké horko, často jsme se s mamkou koupaly buď v hotelovém 
bazénu, anebo v moři. Zaujalo mě, kolik bylo v Tunisu vrabců, i když se těm našim moc nepodobali. Jeden dováděl v louži 
vody a uklouznul, bylo to legrační.                                                                                                                  (Markéta Culková) 
 
O prázdninách jsem odjel za babičkou a dědou na Šumavu, jezdili jsme chytat ryby a sbírali jsme houby. Hodně jsme chodili 
po turistických značkách, navštívili jsme třeba rozhlednu a vysílač. Během prázdnin jsem s rodiči navštívil i hlavní město 
naší vlasti – Prahu. Je tam mnoho krásných památek a moc se mi tam líbilo, byl jsem tam celý týden. Doma ve Strašicích 
jsme hodně chodili na houby, děda nám udělal houbové flíčky a polévku. Prázdniny byly moc hezké.                                     
(Martin Kliment) 
 
Moje letní prázdniny byly opravdu vydařené. Naše rodina v srpnu letěla do Řecka na ostrov Rhodos. Ubytovali jsme se 
v hotelu Alfa. Hotel byl sice malý, ale hezký. Místo klíčů tam měli karty. Po snídani jsme chodili plavat do bazénu nebo 
k moři, které bylo velmi čisté. Další den jsme jeli na výlet vypůjčeným automobilem. Po cestě jsme navštívili různé pevnosti 
a také motýlí farmu. Lidé tam příliš nejezdili podle dopravních pravidel. Zbývající dny jsme se především koupali. Zpáteční 
let proběhl hladce, v letadle jsme dostali jídlo a pití. Prázdniny rychle uběhly a mám na ně moc pěkné vzpomínky.                                                   
(Tomáš Kunc) 
 
Mně ze z prázdnin nejvíce líbilo sjíždění Berounky. Byla nás dohromady velká parta, tak jsme se rozdělili do lodí, já jsem 
jela poprvé v životě v kánoi a ostatní jeli na raftu. Nejprve jsem se trochu bála, ale rychle jsem si zvykla. Sjíždění řeky bylo 
bezpečné a moc se mi líbilo, příští rok bych jela znovu.                                                                                (Veronika Mocová) 
 
Můj hezký zážitek z prázdnin byl, když jsem jel na týden na prázdniny k tátovi. Jeli jsme na motokáry přes Brno. Také jsem 
s mamkou jel za tetou do Pardubic. U tety jsem mohl řídit čtyřkolku. Měli tam i terénní motorku, na které se řadilo, ale na ní 
jsem nejel, protože jsem se bál. Prázdniny byly moc pěkné.                                                                                  (Jakub Pilský) 
 
Nejraději vzpomínám na to, jak jsem byl o prázdninách na táboře s názvem Rexík. Byli jsme rozdělení do pěti týmů po 13 
dětech. Hráli jsme hodně her a také jsme drželi hlídky proti zlodějům. Při hlídání jsem s kamarádem slyšel podivné zvuky, 
jako kdyby po táboře někdo chodil. Později se ukázalo, že to byla lasička. Další můj velký zážitek z prázdnin, když jsem jel 
s tátou na Vysočinu, hráli jsme fotbal a badminton.                                                                                             (Lukáš Planeta) 
 
Já rád vzpomínám na pobyt na chatě u vody, kde jsme se celé léto koupali, protože byla velká horka. Také jsem hodně 
sportoval a chytal ryby. S rodiči jsme večer grilovali, hráli hry a projeli jsme se i parníkem a na pramici. Prázdniny sice 
rychle utekly, ale dost jsem si odpočinul.                                                                                                                 (Alex Kupec) 
 
Můj nejhezčí zážitek z léta byla návštěva akce Bahna 2013 ve Strašicích. Viděl jsem tam vystavené tanky, vojenská vozidla a 
stánky s různými zbraněmi. Mohl jsem si prolézt vystavené tanky a to se mi velice líbilo. Moc pěkné byly také ukázky bojů a 
vojenská přehlídka. Viděl jsem stará i moderní vozidla a také letadla. O vojenství se zajímám a těším se na další Bahna.                                                                             
(Daniel Hargaš) 
 
Děti opět sbírají víčka, tentokrát pro nemocnou Sofinku z Kuřimi  
Také tento školní rok se žáci naší školy zapojí do akce sběru víček od PET lahví a dalších nápojů, tentokráte na 
pomoc zdravotně postižené holčičce Sofince Hovorkové z Kuřimi.  Sbírku opět jako v loňském roce zaštítila 
Česká pošta, nasbíraná plastová víčka z nápojů je možno odnášet na poštu ve Strašicích, odkud budou zasílána 
do Kuřimi. Sbírka je časově neomezená, je potřeba opět nashromáždit velké množství víček.  
Za vykoupená víčka budou moci rodiče Sofince pořídit rehabilitační a zdravotní pomůcky.  
                                                                                                                                                Mgr. Marcela Paulová 
Soutěž ve sběru použitých per  
Naše základní škola se letos zapojila do soutěže, jejímž prostřednictvím přispívá ke zlepšení povědomí dětí o 
vhodných psacích potřebách do školy, dále každým soutěžním výrobkem přispívá Nadaci Konto BARIÉRY a 
také podporuje ochranu životního prostředí.  
Soutěž probíhá od 2.9.  2013 do 31.1. 2014 a spočívá ve sbírání použitých per s označením „Centropen 
TORNÁDO“.   Žáci je mohou odevzdávat svým třídním učitelkám. Pera  pak budou hromadně odeslána. Je 
dobré pomoci těm, kteří pomoc potřebují.                                                                          Mgr. Zuzana Andrlíková 



Tělovýchovná vycházka tříd 1. stupně 
Ve čtvrtek dne 19. září proběhla tělovýchovná vycházka žáků 1. stupně. Počasí bylo sice chladné a zamračené, 
přesto se děti po dobu čtyř vyučovacích hodin zabavily v lese pohybem a různými soutěžemi. Páťáci pro své 
mladší spolužáky přichystali na několika stanovištích úkoly ze zdravovědy, dopravní výchovy, poznávání 
přírody a tělesné obratnosti. Žáci soutěžili v družstvech a dopoledne jim rychle uteklo. Hladová bříška pak děti 
nasytily opečenými špekáčky a dalšími dobrotami, které pojedly v teple u ohníčku. V poledne se všichni ve 
zdraví a v doprovodu svých třídních učitelů vrátili 
do školy na zasloužený oběd. 
 
Vystoupení  dětského folklorního souboru 
Silešánek ze Slovenska 
V pátek dne 20. září dopoledne se odebrala celá 
škola do Společenského domu ve Strašicích, aby 
zhlédla vystoupení dětského folklorního souboru 
Silešánek z Nitry. Chlapci a dívky v lidových 
krojích hodinu zpívali a tančili a strašičtí žáci byli 
jejich umem nadšeni. Žáky velmi zaujalo také to, 
že v dnešní moderní době se i mladí lidé mohou 
věnovat lidovým tradicím a folklóru, kterými 
přibližují svým vrstevníkům kulturní odkaz našich 
předků.                                                                                                      
Mgr. Marcela Paulová 
 
 
ŠKOLNÍ  ROK  V  MATE ŘSKÉ  ŠKOLE 
       začal pro všechny třídy stejně, tak, jak je dáno školním výchovným programem – adaptací nebo-li zvykáním 
si na nové prostředí, kamarády a učitelky. Tentokrát se nejvíce „povedlo“ nejstarším předškolákům, protože se o 
stupeň výš posunula celá třída bez jakéhokoliv dělení i se svými učitelkami. Mohou tedy plynule pokračovat 
v tématicky voleném třídním programu: Kouzla a poklady naší přírody, spolu rozluštíme všechny záhady. 
Střední věkovou skupinu (třídu Koťat) vede vzdělávacím programem motto: Otvírejme oči- dětské oči, otvírejme 
srdce – dětská srdce, otvírejme se spolu a pro sebe, 
učme se s dětmi a od dětí. Pobyt dětí v MŠ ze dvou 
nejmladších tříd Berušek a Kytiček provází pohádky: 
Máme zlaté ohrádky, do kterých si zamykáme pro 
radost a potěšení všechny naše pohádky. Jaro, léto, 
podzim, zima, ve školce je vždycky príma.  
       Personální obsazení se téměř nezměnilo. O úklid 
se starají provozní pracovnice Langová a Titková. 
Počet učitelek: Krausová, Mrázková, Pešťáková, 
Kuncová, Janoušková, Šilhánková a Bc. Telekešová 
odpovídá počtu zapsaných dětí. V září jich bylo 95 (5 
dětí nastoupí během roku), 54 chlapců a 46 děvčat ve 
věku od 2,5 do 7 let. Nejmladším je Ondra Přibáň a 
nejstaršími jsou dvojčata Patrik a Karolínka 
Tomáškovi. Školku navštěvují nejen strašické děti, 
šest jich bydlí v Těních a jedno dojíždí z Cheznovic. 
       V dnešním světě se postavení mateřinek trochu změnilo. Nejsou již ohledně výchovy a vzdělání dominantní, 
ale doplňují a navazují na rodinnou výchovu. V určitých případech nemá rodina podmínky k realizaci a tak děti 
např. poznávají nové výtvarné a pracovní techniky, cvičení na nářadí nebo hudební nástroje a zpěv s jejich 
doprovodem. 
Kromě široké škály zábavných, poznávacích a naučných činností patří k tomu nejpřínosnějšímu kolektivní 
výchova. V rodině má potomek většinou výsadní postavení, ale v kolektivu vrstevníků se mimo jiné učí toleranci 
a respektu vůči druhým, přizpůsobení se a dovednosti vzájemné spolupráce. 
       Aby se nám pedagogům dařilo, je bezpodmínečně nutná spolupráce s rodinou. Věříme, že o ni rodiče zájem 
mají, lze-li usuzovat z jejich opravdu vysoké účasti na zářijových třídních schůzkách.V měsíci září se pak děti 
ještě individuelně fotografovaly. Na začátku školního roku se dalšího kousíčku změn dočkala i školní zahrada. 
Na celé stěně chaloupky v našem „lesíčku“ přibyla vyřazená školní tabule, kde si děti mohou velkoformátově 
kreslit, čárat nebo jen čmárat. Do těchto míst je přichystané i přírodní sezení. Bytelné zahradní špalky 
sponzorsky opracoval a daroval školce pan Mrázek. Jen doufáme, že nám počasí dovolí tyto „novoty“ ještě letos 
využít.                                                                                                                                                Irena Pešťáková 



Večerníčku vtiskl sv ůj nezam ěnitelný rukopis strašický výtvarník 

Dalším mezníkem v tvorbě výtvarníka a spisovatele známého pod pseudonymem Vhrsti bude 
premiéra nového večerníčku České televize Bílá paní na hlídání . 
Dříve plzeňský, dnes už strašický autor mu vtiskl svůj veselý výtvarný 
rukopis pod režisérským vedením Petra Friedla. Autorem námětu je 
Pavel Brycz, postavám dala hlas známá herečka Martha Issová. 
Seriál uvedou souběžně kanály ČT2 a ČT :D od 10. do  16. října vždy 
v 18:45 . 

S nápadem, aby večerníček nesl Vhrstiho typický rukopis, přišla 
dramaturgyně České televize Kateřina Kačerovská, kterou zaujaly 
výtvarníkovy autorské knihy Už se nebojím tmy  a Prázdniny v nebi  
vydané významným pražským nakladatelstvím Mladá fronta. 
“Spolupráce v tak velkém týmu a v tak dlouhém časovém úseku je 
něco úplně jiného, než když píšete a kreslíte vlastní knížku,” přiznává 
Vhrsti. “Pracujete v těsné součinnosti s režisérem i s animátory, 
všechno do sebe musí perfektně zapadat,” vzpomíná výtvarník na tři 
roky trvající spolupráci. 

Seriál Bílá paní na hlídání vznikl volně na motivy stejnojmenné knihy. 
Hlavními hrdiny jsou nezbedná čtyřčata Barnabáš, Matyáš, Tobiáš a Uriáš, které dokáže zkrotit jedině 
kouzelná Bílá paní. Společně zažijí velká dobrodružství s oživlým pohádkovým drakem, bezhlavým 
rytířem, bludným Holanďanem, na dně oceánu i v břiše velryby. Nejen výtvarně, ale i originálními 
příběhy plnými akce a humoru tak vybočuje Bílá paní na hlídání z obvyklé večerníčkovské tvorby 
posledních let. Už jen názvy jednotlivých dílů jako Dinohrátky, Bezhlavá láska nebo Poplach v ráji 
přitahují pozornost. Vždyť úvodní díl celého seriálu se jmenuje Konec strašení. 

Ačkoliv byl při práci na večerníčku svázaný velmi přísnými požadavky, dovolil si Vhrsti bavit sebe, 
kolegy i pozorné diváky drobnými žerty. Na pirátskou loď tak třeba umístil nenápadné odkazy na 
hollywoodský trhák Piráti z Karibiku, v kresleném supermarketu zase “vyvěsil” plakáty s humornými 
texty. Další perličky ze zákulisí tvorby jednotlivých 
dílů hodlá Vhrsti odhalovat během října na své 
internetové stránce www.vhrsti.cz. 

Díky Vhrstimu mohly večerníček vidět jako první děti 
v Plzni, když jej v předpremiéře uvedl na letošním 
festivalu Finále v Měšťanské besedě. "Děti se smály 
na místech, na kterých jsme chtěli, aby se smály. 
Postupně si dokonce začaly spontánně prozpěvovat 
písničku ze závěrečných titulků," vzpomíná 
osmatřicetiletý výtvarník na promítání. 

K televizní premiéře připravila Česká televize ještě 
jedno mimořádné překvapení: všechny příběhy 
vyjdou zároveň jako komiksová kniha. 

  Inzerce 
 
Pronajmu byt ve Strašicích 2+KK, 50 m2, od měsíce října 2013. 
Kontakt:  722 220  671 
 
Prodám dětskou palandu včetně roštů a molitanových matrací. Stav ucházející, běžné 
opotřebení, jedno prkýnko v roštu prasklé. Cena k jednání 1.000 Kč, sleva možná. 
V případě zájmu pomohu i s montáží, neboť k tomu není již návod. Více informací na 
tel.č. 728 156 305.  
 



Skauting ve Strašicích – pokračování č. 19. 
 
   Je podzim roku 2013 a je to 
ošklivý podzim. Žádné indiánské 
léto,nebo Babí léto, jaké prý 
bývalo koncem září. A my se 
musíme rozpomenout, kde jsme 
vlastně v červnu 2013 skončili. 
Bylo to na táboře u Berounky. 
„U Kouteckých“ pod 
Zvíkovcem., v červenci 
bouřlivého roku 1968! Dívám se 
na tu fotografii 12ti až 13tiletých 
chlapců a chybí mi tam jejich 
jména. To je nedostatek a 
pokusím se to napravit. Jsou to zřejmě dvě družiny po šesti členech a uprostřed Tonda Plešmíd, vedoucí, 
pozdější inženýr vodních staveb. A nyní zprava: Pavel Šefl, Jenda Kasík, Pepík Weber, Vlasta Mikulík, Pepík 
Tomášek a Vilda Šefl. Družina vpravo od stožáru začíná Fandou Mintorů, vedle stojí Tonda Živný, Jarda Hošek, 
Aleš Šembera, Mirek Dvořák a Jarda 
Šlejmar. Mnozí se jako skauti hlásí 
dosud…… 
  A sliby se mají plnit! To se týká i naší 
„Velké východní cesty s Pragou Pikolo 
z r.1921 do Bratislavy v létě roku 1953.“ I 
nazpět! Paní Boženka Bělohlávková nalezla 
z dostupných starých fotografií snímek 
rodiny vedle Pikoly z roku 1938. Přikládám 
ji jak jsem slíbil, pro představu čtenářů 
mladé generace. Taková auta byla běžně 
v provozu ještě řadu let po II.svět. válce.  
   Než přikročíme k dalšímu kroku, ještě 
krátká poznámka. V lese za koupalištěm se 
usadil jeden oddíl Rudé armády po 21.srpnu 1968. Po několika dnech povolilo napětí, žádná kontrarevoluce se 
nekonala a vojenský režim se jim uvolnil. My jsme vedle nich opravovali klubovnu.  A obyčejní vojáci se stavěli 
„na kus řeči“. Pamatuji se , že jeden poctivě 
přeřezal pilkou železný překlad nad dveře a 
druhý stloukl třímetrový žebřík na střechu. 
Říkali jsme mu Rusáčkovo žebřík….. Co 
s tím. Rozhodují jiní…… 
A   jsme na jaře roku 1969 a to nám přineslo 
opravdu, ale opravdu hodně práce. Za prvé – 
vybavení tábora. A peníze žádné. Po armádě 
jsme dostali staré maskované, čtvercové 
celty. Pan Fr. Nerad starší nám je ochotně 
zdarma přešil do požadovaného tvaru. A 
dřevěné podsady! Nejlevnější jsou krajinky. 
Na staveništi u Šeflů je  ořezává Honzík na 
prkýnka a starší kluci je sbíjejí do 
jednotlivých stěn podle vzorové podsady. 
 
A krojové košile, kraťasy a p. Šlo to ztuha 
– po tolika letech likvidace celé 
organizace…  Na konci stál opět  
Fr.Nerad starší. Jen nejnutnější náklady a 
bylo pomoženo. A nyní místo na tábor. I 
tenkrát to nebylo snadné. Základní směr – 
Jižní Čechy, byl jasný. A tam, v Písku , se 
usadil strašický poválečný skaut, 
Bohoušek Moulis. V sestavě – vedoucí 
Jos.Šefl, Věra a Vlastík Šmolíkovi a Karel 



Šnajberk s limuzínou Škoda Spartak(když to zkrátím) u pana hajného Bálka, který nám doporučil krásné místo 
za starou hájovnou nad Otavou, poblíž přívozu Jistec. 
 

Fotografie jako vždy, pomohou čtenářově fantazii. A 
podzimní příděl brigád si necháme na další 
pokračování, zjednodušené opět do foto reportáže. 
                                       Září 2013 
                                                      Vlastimil Šmolík 
 

Domov pro seniory  
Ing. František Nerad – autorizovaný inženýr  

 
       Co je to Domov pro seniory? Toť otázka, o které má každý asi zcela jiné představy, nicméně je to termínus 
technikus pro zařízení, které popisují dost jednoznačně zákony ČR. Pravda je, že se s těmito zařízeními jaksi 
v celé ČR roztrhnul pytel. I ve Strašicích již zažíváme za poslední tři roky a bez jasného vysvětlení již druhý pokus 
o vybudování takového zařízení. Ovšem co se tady má vybudovat, se nějak nechce těm budovatelům zveřejnit! 
Pokoušeli jsme se o to i v minulých létech. Někdy v létech 2007 – 8 jsme se pokoušeli prodat pro tento účel 
budovu bývalého štábu firmě z Plzně, která byla podporována dokonce z ministerstva zdravotnictví. Od projektu 
ustoupili ne proto, že by bylo drahé postavit toto zařízení, ale proto, že bude drahé jej provozovat. 
     Současné vedení obce již má zřejmě v ruce od někoho studii proveditelnosti (která je třeba v Německu 
povinnou součástí takovéhoto projektu), která popisuje efektivnost takovéhoto projektu. Bohužel zatím ji nikdo ze 
zastupitelů neviděl. Ale již jsou podepsány nájemní smlouvy na bývalou vojenskou ubytovnu č.p. 605 u hotelu 
Berten, podle kterých se zde Domov pro seniory bude stavět. Budova se za obecní peníze s pomocí státní dotace 
zateplila, což je asi dobře. Je však otázka, 
proč se zateplovala? V létě roku 2011 se na 
obvodový plášť budovy nalepil polystyren a 
budova má nový plášť. Problém je v tom, že 
Domy s pečovatelskou službou se 
polystyrenem zateplovat nesmějí a musí se 
zateplovat minerální vatou. Druhá 
nepochopitelná věc je, že se nejprve udělá 
zateplení a pak se začínají dělat vnitřní 
úpravy. Nějakou dobu se zabývám stavební 
činností, ale takovouto hovadinu bych 
v životě neudělal. Udělat nahotovo fasádu a 
pak přemýšlet, co z toho domu vlastně bude. 
Je pravda, že ODS má ve volebním 
programu na toto volební období výstavbu 
Domu pro seniory, nicméně pokud to chce 
splnit, nebude už to moci udělat v domě č.p. 
605, nebo bude muset tu fasádu sundat dolů 
a udělat ji znovu tak, jak se to v těchto 
stavbách udělat musí. Navíc z Domu pro 
seniory se musejí udělat východy tak, aby ti senioři v případě problému byli schopní tu budovu bezpečně opustit. 
Říká se tomu odborně evakuace „po únikových cestách“. Únikové cesty (délka trasy od nejvzdálenějšího místa 
k východu z budovy) pro seniory musejí být spočítány a musejí mít normou stanovenou délku. Z toho domu je jen 
jeden východ. Z třípatrové budovy to prostě nevychází pro jeden únikový východ a bude se muset udělat další 
vnější únikové schodiště na východní straně až ze třetího patra, které se bude muset k té budově nějak přidělat. 
Bohužel do hotové fasády. Starosta mi kdysi na zastupitelstvu říkal, že se v budově nebude nic bourat, nic stavět 

 



– zřejmě vůbec nevěděl o takovýchto věcech. Nebo věděl a snažil se ze mě udělat blbce. (Viz zápis z jednání ZO 
v červnu: J. Hahner – nic se tam zatím nebouralo, pouze se vymontovala umakartová jádra, na to není potřeba stavební 
povolení. Udělala se kontrola inženýrských sítí. Projekt bude předložen. Do obvodových zdí se nic sekat nebude, to zkrátka 
není pravda. Stavební úpravy začnou, až bude stavební povolení.) Kdyby fungovala komise pro rozvoj obce, nebo 
komise pro veřejné zakázky, muselo by se tam s pravdou ven. Vedení obce tyto dvě komise sice má, ale 
nevyužívá a zřejmě si myslejí, že rozumějí všemu.   
   Nebo jiná ukázka. Na jednání zastupitelstva v dubnu 2013 jsem požádal vedení obce, aby předložilo 
zastupitelům podklady k Domu pro seniory a zastupitelé to schválili s velkou převahou: 
ZO ukládá RO předložit na příští jednání podklady ke zřízení Domu pro seniory v budově č.p. 605. 
Hlasování: pro11, proti 0, zdrželi se 2 
   Bohužel v usneseních Rady obce se to náhle změnilo v úkolech takto: 
1. RO ukládá předložit na příští jednání ZO veškeré podklady k prodeji budovy č.p. 605. 

Odpovídá: Hahner, Mgr. Svoboda    Termín: 27.6.2013 
 
    Ze slova „zřízení“ se náhle stalo slovo „prodej“. Nikdo se 
nechce přiznat k tomu, kdo to změnil. Na jednání ZO jsme 
žádné podklady, kterými byly pochopitelně myšleny nějaké 
plány, studie, projekty ke zřízení Domu pro seniory 
nedostali. Zato v zápisech z rady obce se několikrát 
objevilo, jak se intenzivně jedná o pronájmu a prodeji toho 
domu. Brzo na to se objevila na Internetu webová stránka 
Domova pod Brdy o.s., ve které však již jsou v půdorysech 
vyznačeny jednotlivé byty, které se budou pronajímat, takže 
nějaké plány už být musely. Jen se prostě se zastupiteli 
jedná jako s pitomci, kteří nemusejí nic vědět. O ostatních 
občanech obce ani nemluvím. Bývalá kasárna jsou 
majetkem všech občanů Strašic a ne pouze členů Rady 
nebo dokonce jen některých jejích členů.   
     Aby se zabránilo šíření dohadů a spekulací, obsahoval 
volební program SOS v roce 2006 a pak také koaliční 
smlouva, vznik komise  pro rozvoj obce, ve které se 
takovéto zásadní věci o majetku obce projednávaly, 
předjednávaly a v zápisech zveřejňovaly na webu obce. 
Nová koalice ODS a ČSSD na radnici žádnou smlouvu buď 
nemá, anebo pokud má, tak v ní asi je napsáno, že se 
komise nebude scházet, nebude nic projednávat a občané 
se nebudou informovat o tom, co s majetkem obce dělá 
několik málo lidí na radnici. Bohužel. Jenže pak už bude 
nadávání k ničemu.   
 
 Zamyšlení… 
Dozněla poslední slova árie z opery 
Bedřicha Smetana „Hubička“ a posluchači 
„Podzimního koncertu“ odcházeli 
z kostela sv.Vavřince. Kostel se opět 
ponořil do svého velebného ticha. 
V myslích účinkujících  šly myšlenky: 
„Jak dopadl koncert? Uspěli jsme? 
Nezklamali jsem plný kostel našich  
posluchačů?“ Vždyť jsme hráli něco  na 
co nejsou posluchači od nás zvyklí. 
Barokní skladby v podání dechů,varhan, 
houslí a flétny doprovázené zpěvem 
úryvků českých oper. Collegium musicum 
věnovalo  přípravě koncertu mnoho času. 
Propojení hudby s mluveným slovem o 
historii našeho kostela bylo přijato s porozuměním. Chtěli jsme , aby při vystoupení zněly přirozené 
tóny zpěvu, hudebních nástrojů i mluveného slova. Je pravda, že někdy to bylo i na úkor slyšitelnosti, 
což se ovšem projeví i  na profesionální scéně. Tímto koncertem jsme vzpomněli i na fandu Zelenku a 
Fandu Ludvíka, kteří tento  druh hudby měli velmi rádi. Dovolte nám, abychom poděkovali za půjčení 
kostela a Vám posluchačům , našim příznivcům za vytvoření hezkého a milého prostředí. Všichni 

 



účinkující vystupují  samozřejmě zdarma a získaná finanční částka je používána na organizační 
zabezpečení Collegia musicum.  
  Nyní si Vás dovolujeme pozvat na:  
 sobotu 16.listopadu od 15 hodin do velkého sálu    Společenského domu na 

společné zpívání  “ Ta naše písnička česká“ a 15.prosince na            
„Adventní odpoledne“  

                                  Těšíme se na Vás a věříme, že nám zůstane věrni. 
                                                                                                Václav Hájek, Eva Lexová 

Chcete-li být pravdivě informováni o Domově pod Brdy, navštivte webové 
stránky nebo zavolejte na výše uvedené telefonní číslo. Můžete nám napsat 
také email.  Jsem otevřeni všem názorům. Domov pod Brdy je službou 
občanům! 



                                                           Zářijové muzeum 
                                             RNDr. Martin Lang, Mgr. Tomáš Makaj 
 
  Přišlo několik příjemných dnů Babího léta a houby na Brdech 
rostly jako o život. Zdálo by se, že v takový čas bude muzeum zet 
prázdnotou. Ale kdepak, nebylo to ani zdaleka tak zlé… Zdá se, 
že mnozí návštěvníci a turisté se rozhodli, že si závěr sezóny 
přeci jen užijí. A tak se i stalo, že některé víkendy byla třebas 
ubytovna i prakticky plná. Stálé expozice navštívilo za srpen a 
září 206 osob, v ubytovně v tomtéž čase přespalo 25 nocležníků.  
  Do sbírky i do doprovodné dokumentace přibylo darem pár 
drobných, ale pěkných předmětů. Třeba sada chromovaných 
ručních strojků na stříhání vlasů, odhadem meziválečných, ve 
velmi pěkném, funkčním stavu. Nebo turistická jídelní souprava 
– klasický kulatý „ešus“, ale uvnitř s několika nádobkami, vč. 
plechové krabičky na máslo. Pěknou připomínkou někdejších 
strašických živností je plakát provozovny cukráře Karla Grünera 
v domě pana Josefa Svobody, tehdy v čp. 8, který vypočítává, co 
všechno mohlo p.t. obecenstvo u něj obdržeti: veškeré jemné a 
čajové pečivo, čokolády, bonbony, perníky, zmrzlinu, mraženou 
kávu, malinové a jiné ovocné šťávy, jakož i ostatní… Na svatby, 
hostiny, křtiny a různé jiné slavnost. příležitosti za snížené ceny. 
Poroučím se do vzácné přízně P.T. obecenstva, znamenám se 
v plné úctě… Mírné ceny, vzorná obsluha! Denně čerstvé zboží. 
Plakát není datován, ale s nejvyšší pravděpodobností pochází ze 30. let 20. století. Dáme jej zarámovat a najde 
uplatnění ve stálé expozici.    
  Ke strašickým reáliím patří i do doprovodné dokumentace zařazená kopie publikace Strašické zvony Vavřinec a 
Emil, památník ke dni 20. června 1937, kdy byly nové zvony pro chrám Páně ve Strašicích slavnostně posvěceny. 
Muzeum však nežilo jenom návštěvností a péčí o sbírky. Mělo na starosti i stánek obce Strašice na veletrhu 
cestovního ruchu ITEP 2013, který se konal 19. – 21. září ve sportovní hale Lokomotivy v Plzni na Slovanech. 
Návštěvnost zde byla opravdu slušná a kromě toho tu proběhla i řada setkání a jednání s kolegy a partnery. 
Stánek již tradičně vedla a informace poskytovala paní Renata Převrátilová. 
   Velmi úspěšná a opravdu slušně navštívená byla přednáška M. Langa Za zlatým andělem do Matčiny hory u 
Zbiroha v Městském muzeu Zbiroh, která přilákala především obyvatele okolí hory z Drahoňova Újezda, ale i 
dalších obcí Zbirožska. Následná diskuse byla přínosná nejen pro posluchače, ale i pro mnohé vskutku detailní 
informace z terénu i pro autora. 
  Pro úspěšnost jsme prodloužili výstavu L. Laštovičkové 365 dnů se svatým Vavřincem do konce září, resp. 
začátku října. Nahradí ji  23.října výstava „ Z historie strašických kasáren 1934-1949“, která bude spojena 
s přednáškou Tomáše Makaje o stavebně historickém průzkumu budov kasárenských objektů. Návštěvníkům 
budou představeny neznámé kapitoly a dosud neuveřejněné snímky z bohaté historie zdejších kasáren.  T. Makaj 
dále pracuje ve spoluautorství  s Josefem Šeflem na „ Pytláckých historkách“. Uveřejněny by měly být před 
vánoci. Prozatím je z finančních důvodů odložen druhý díl kasáren. K realizaci vydání by mělo dojít do půl roku. 
Bližší informace o činnosti Brdské edice vám sdělíme v příštím vydání Barňáku. 
  Ve spolupráci s Brdskou edicí a nakladatelstvím Baron muzeum a kulturní odbor připravily pro zájemce křest     
a prezentaci nové knihy Hřbitove, hřbitove, zahrado železná. Publikaci napsali autoři Jana Bělová a Martin 
Lang. Je věnovaná zajímavým náhrobkům, sochám a další hřbitovní výbavě z litiny na zahradách mrtvých na 
Brdech, v Podbrdsku a širším okolí. Křest knihy spolu s přednáškou autorky na téma nových zjištění o funerální 
litině na starých pražských hřbitovech i s autogramiádou proběhne v pátek 11. září od 17 hodin v Malém sále 
Společenského domu. Knížku bohatě ilustrovanou fotografiemi z terénu můžete obdržet v Místní knihovně 
Strašice i pokladně Muzea Středních Brd, jakož i v běžné síti knihkupectví. Jmenovaná místa ve Strašicích ji 
prodávají za 230,- Kč. 
  Česká televize na kanálu ČT 1 odvysílala dne 1. října mezi 18:25 a 18:55 a 4. října mezi 16:00 a 18:00 spot 
z našeho muzea, natočený v rámci propagace programů Regionálního operačního programu (ROP), o jehož 
natáčení jsme vás již informovali. 
   19. října v 10 hodin dopoledne zahájí město Mirošov slavnostně provoz nové Naučné stezky Za černým 
diamantem, jejíž informační panely vyrobilo Muzeum Středních Brd. Akt proběhne na první zastávce NS 
v Mirošově na Janově cca 50 m nad železničním přejezdem ve směru k bytovkám a léčebně. Odpoledne od 14 
hodin začne doporovodný program v mirošovské knihovně na Náměstí míru 43. Přravděpodobně proběhne křest 
publikace Barokní zámky – lidské osudy, kterou napsal Martin Lang a vydalo občanské sdružení MAS Aktivios 
v Nezdicích. Knížka je netypickým průvodcem po barokních zámcích Přešticka, Blovicka, Staroplzenecka a 



Mirošovska s připomínkami zajímavých osobností s osudy spjatými se zámky v Dolní Lukavici, Blovicích 
(Hradiště), Chocenicích, Letinách, Lužanech, Merklíně, Mirošově, Nebílovech, Příchovicích, Pteníně, 
Šťáhlavech (Šťáhavy, Kozel), Štěnovicích a Újezdu u Horšic. Navíc autor přidal jako bonus i povídání  hradu 
Roupově a tvrzi v Řenčích. Knížka je  vyzdobena kromě starých fotografií, pohledů a obrazů dokumentací 
z fotoobjektivů autora, P. Prášila, R. Rottera a M. Vaneše. Následovat bude určitě i přednáška M. Langa o 
krajině Mirošovska před zahájením těžby černého uhlí a prezentace některých nových poznatků z historických 
důlních map. 
  Tomáš Makaj a Martin Lang se ve dnech 9. a 10. října aktivně zúčastní tradiční Železářské konference v Muzeu 
Dr. Bohuslava Horáka. Budou zde prezentovat příspěvek věnovaný strašickému cizeléru a univerzální kulturní 
osobnosti Josefu Plešmídovi. 
  M. Lang dokončil a odevzdal k oponentuře příspěvek pro sborník Jižní Plzeňsko (Muzeum jižního Plzeňska 
v Blovicích) Buližník: pevný grunt středověkých panských sídel jižního Plzeňska a Rokycanska. Jak plyne 
z názvu, zabývá se problematikou středověkých hradů a tvrzí stavěných na buližníkových skalách v regionu. 
Až začnou nevlídné, mlhavé a studené dny pravého brdského podzimu, nezapomeňte na pro vás vždy vlídné 
prostory muzea. Zahřejete se tu nejen zvenku, ale určitě i uvnitř, od srdce. Těšíme se na vás!  
 

 BRDSKÁ EDICE A  MUZEUM STŘEDNÍCH BRD  
www.brdskaedice.cz , www.muzeumstrasice.eu  

 
VÁS SRDEČNĚ ZVOU NA KŘEST KNIHY 

AUTORŮ 
JANY BĚLOVÉ A MARTINA LANGA 

 
HŘBITOVE, HŘBITOVE, ZAHRADO 

ŽELEZNÁ  
 

V MALÉM SÁLE SPOLE ČENSKÉHO DOMU  
VE STRAŠICÍCH V PÁTEK 11. 10. 2013 V 17 HODIN 

Křest knihy je spojen s p řednáškou autorky  
 MGR. JANY BĚLOVÉ, Ph.D. na téma  

 „Co v knize nenajdete, aneb litinové zajímavosti Prahy z Malostranského hřbitova a 
Olšan“ 

 
          Knihu m ůžete zakoupit ve strašické knihovn ě či v muzeu za výhodnou cenu 230,- K č 
 

Zahrádkáři informují: 
Letošní rok je pro pěstitele ovoce velmi nepříznivý. Dlouhá zima, deštivo a 
následné vysoké teploty. Nedošlo k řádnému opylení květů a tak úroda hlavně 
jablek je minimální – plody malé- velká strupovitost. Jablka jsou nekvalitní a 
neskladovatelná. Proto Vám ZO- Českého zahrádkářského svazu Strašice nabízí 
zpracovat toto ovoce na mošt. Moštování bude vždy v sobotu od 8 hodin do 10 
hodin. Moštuje se:  28. září, 5. října. 12. října, 19.října, 26. října,  popřípadě 
i 2.listopadu.  
Ovoce je přijímáno ve Vašem zájmu čisté, větší jablka půlená. Pravidelné 
informace budou vždy oznámeny místním rozhlasem a na vývěsce budovy 
moštárny.                                                                 Za výbor ZO-ČZS  Jan Vaněk 



BRDSKÁ EDICE A  MUZEUM 
STŘEDNÍCH BRD  

www.brdskaedice.cz ,       
www.muzeumstrasice.eu  

Vás srde čně zvou  23. října od 17 hodin na    
výstavu 

„ Z historie strašických kasáren 1934-1949“ 
, která bude spojena s přednáškou Tomáše Makaje o 
stavebně historickém průzkumu budov kasárenských 
objektů. Návštěvníkům budou představeny neznámé kapitoly a dosud 
neuveřejněné snímky z bohaté historie zdejších kasáren. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



              Obec Strašice Vás zve  
na koncert skupiny Lucie revival, který se uskute ční 
26.10.2013 ve 
Společenském dom ě ve 
Strašicích. 
Koncert za číná ve 21.00 
hod a vstupné je 120 
Kč. 
Rezervace vstupenek a 
míst k sezení na tel. č. 371 
793 400 nebo emailem 
info@knihovnastrasice.eu . 
 

Kulturní odbor obce Strašice Vás zve na 

koncert 
HRÁDECKÉHO BIG 

BANDU, 
který se uskuteční  

dne 12. října 2013 v    

18 hodin 

ve Velkém sále 

Společenského domu  

ve Strašicích . 

Na koncertě zazní známé swingové skladby 20. století. Přijďte 

si poslechnout tradiční swingový orchestr! 
Do příštího čísla byla přesunuta část informací z kulturního odboru obce a Brdské edice. Dále bylo přesunuto i 
pokračování historie partnerské obce Markt Hohenfels. Opět prosíme o včasné zasílání příspěvků.  Pěkné dny přeje 
vaše redakce. 


